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 Protokół Nr X/2024 

z sesji Rady Miasta Ostrołęki 

z dnia 29 sierpnia 2024 roku 

 

 
Sesja odbyła się w dniu 29 sierpnia 2024 roku o godz. 16.00 w sali konferencyjnej nr 9 

Urzędu Miasta Ostrołęki, Pl. Gen. Józefa Bema 1. 

Lista obecności stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Na posiedzeniu w dniu 29 sierpnia 2024 r. podjęto następujące uchwały: 

 
Uchwała nr 59/X/2024 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 29 sierpnia 2024 roku zmieniająca 

uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na lata 2024-2042. 

 

Uchwała nr 60/X/2024 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 29 sierpnia 2024 roku w sprawie zmiany 

uchwały budżetowej na 2024 rok. 

 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył X sesję Rady Miasta 

Ostrołęki. Przywitał wiceprezydent Elżbietę Mierzejewską-Nicewicz, wiceprezydenta 

Stanisława Kubła, wszystkich gości, Pana Prezesa OPWiK Andrzeja Jagielskiego, 

pracowników Biura Rady, Pana Mecenasa Jacka Bednarza, wszystkich radnych i dyrektorów 

Urzędu Miasta. Stwierdził, że na 21 radnych obecnych jest 18 wobec tego można 

podejmować uchwały. 

 

2. Wybór sekretarza obrad. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – zaproponował żeby obowiązki 

sekretarza obrad pełnił wiceprzewodniczący Rady Miasta Stanisław Szatanek. Jeżeli 

zawiniłby elektroniczny system do głosowania, przeprowadzi imienne głosowanie. 

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie wybór  

na sekretarza obrad wiceprzewodniczącego Rady Miasta Stanisława Szatanka.  

Głosowanie 

Za – 18 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

Na sekretarza obrad został wybrany wiceprzewodniczący Rady Miasta Stanisław Szatanek.   

 

3. Przedstawienie porządku obrad sesji oraz jego zmiany. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – zaproponował, aby dyskusja  

w punktach 4 i 5 odbyła się łącznie, a głosowanie oddzielnie.  

Głosowanie 

Za – 18 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

Wniosek uzyskał akceptację radnych.  

 

4.  Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki zmieniającej uchwałę  

w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na lata 2024 - 2042.  

5. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie zmiany uchwały 
budżetowej na 2024 rok.  
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Zastępca Skarbnika Miasta Mariusz Plewko: Szanowni Państwo, ja zacznę od przeprosin. 

Chciałbym przeprosić, że tak w krótkim czasie Państwa ponownie fatygujemy. Mieliśmy 

niedawno sesję, ale, że tak powiem, istnieje pewna taka dynamika zdarzeń gospodarczych, 

która powoduje konieczność zmian budżetowych, no i stąd taka okoliczność. Bardzo prosimy 

o wyrozumiałość. Te zmiany, które Państwu proponujemy tak na pierwszy rzut oka nie 

wydają się jakieś szczególnie spektakularne, ale wbrew pozorom, są bardzo ważne z punktu 

widzenia płynności i spójności realizowania zadań publicznych. Za chwileczkę postaram się 

je bardzo szczegółowo Państwu omówić. Otóż, proszę Państwa w pierwszej kolejności 

chciałbym zwrócić uwagę na to, że 22 sierpnia, czyli już po ostatniej sesji zawiadomiono nas 

o wpływie środków z programu Erasmus. To są środki dla dwóch szkół, a mianowicie dla 

Zespołu Szkół Zawodowych Nr 1 i dla Zespołu Szkół Zawodowych Nr 2. Tutaj, jeśli chodzi  

o Zespół Szkół Zawodowych Nr 1, to być może ta potrzeba nie była taka pilna, żeby te środki 

tak szybko do budżetu wprowadzać. O tyle w przypadku ZSZ Nr 2 jednak tak, ponieważ tutaj, 

mimo, że zadania związane z realizacją tego programu Erasmus będą się odbywały  

w listopadzie, to jednak szkoła musi mieć zabukowane środki na to, żeby dokonywać już we 

wrześniu pewnych płatności, zaciągać zobowiązania, a to jak wiadomo w momencie, kiedy 

nie ma tego w budżecie, więc gdyby tutaj dyrektor i księgowy taką czynność dokonali,  

to naruszyłoby dyscyplinę finansów publicznych, a jest to właśnie niezbędne, żeby odbyło się 

to we wrześniu. Są to kwoty odpowiednio dla Zespołu Szkół Zawodowych Nr 1 – 223 712,81 

zł, dla Zespołu Szkół Zawodowych Nr 2 – 204 327, 20 zł. No i to oczywiście też w przypadku 

właśnie dwójki jeszcze w tej chwili zapewniamy wkład własny po to, żeby te wydatki bardzo 

pilnie realizować. Kolejną taką ważną zmianą wcześniej jakby też sygnalizowaną przez Pana 

Prezydenta Stanisława Kubła jest to, że uzyskaliśmy, wtedy jeszcze dokładnie też nie 

wiedzieliśmy, tak, wiedzieliśmy, że będzie taka możliwość natomiast nie bardzo jeszcze było 

to pewne, na jakie zadania będzie to można wykorzystać. Są, proszę Państwa środki KPO na 

instytucje kultury i tutaj są to środki, które zarówno można wykorzystać na zadania 

inwestycyjne, ale też zakup wyposażenia. Problem jest taki, że my musimy bardzo szybko 

złożyć w tej sprawie wnioski. Terminu może nie ma takiego ostrego, ale wiadomo,  

że te środki są też ograniczone i tutaj, kto pierwszy, ten lepszy. Dlatego my też proponujemy 

wprowadzenie takiego ogólnego zadania, która będzie się nazywało „przygotowanie zadań 

inwestycyjnych do realizacji w zakresie kultury”, żeby mieć środki właśnie na opracowanie 

projektów, wniosków, żeby to było jak najszybciej złożone i tutaj też taka potrzeba jest, żeby 

to właśnie zrobić jeszcze we wrześniu. Myślę, że jeśli chodzi o szczegóły tych jakby 

przedsięwzięć, na które będzie można pozyskać środki z KPO, to Pan Prezydent Stanisław 

Kubeł na pewno Państwu w szczegółach opowie. Kolejną taką zmianą bardzo, bardzo istotną 

jest zmiana dotycząca finansowania budowy Zakładu Pielęgnacyjno-Opiekuńczego. Tutaj też, 

proszę Państwa, jak Państwo pamiętają na poprzedniej sesji wprowadzaliśmy do budżetu 

środki z promesy przyznanej na dodatkowe dofinansowanie. Była to niebagatelna kwota,  

bo ponad 4 500 000 zł i to też zapewnialiśmy wkład własny, ale my to robiliśmy w zakresie 

dochodów i wydatków w roku 2025. Natomiast nie zmienialiśmy limitu wydatków na rok 

2024, bo tak na samym początku jakby założeń tego projektu było to, że my najpierw 

będziemy wydawać środki własne, a później dopiero te pochodzące z dofinansowania. Nie 

chcieliśmy obciążać budżetu, więc limit tych wydatków na rok 2024 był ustalony na poziomie 

3 500 000 zł. Tak naprawdę w momencie, kiedy my tych zmian dokonaliśmy i usiedliśmy  

z wykonawcą do podpisania aneksu na te roboty, okazało się i mówię, my tej wiedzy też 

wcześniej nie mieliśmy, bo wykonawca tego nie sygnalizował dopiero w momencie, kiedy 

doszło do podpisania tego aneksu wykonawca zasygnalizował, że trzeba będzie też zmienić 

limit wydatków na rok 2024. Ponieważ my tam też jakby zlecamy szereg prac niezbędnych 

robót dodatkowych, to wykonawca stwierdził, że on jakby musi z tymi swoimi robotami 

przyspieszyć i zażądał zmiany tego harmonogramu, a to się wiąże z koniecznością 

przesunięcia środków, czyli zwiększenia tego limitu na rok 2024 z kwoty 3 500 000  
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do 4 810 000. I to właśnie robimy. Mogą też Państwo zapytać, dlaczego my nie dajemy tego 

na sesję zwyczajną we wrześniu. Otóż, proszę Państwa, wykonawca chce te roboty 

wykonywać korzystając z pięknej pogody we wrześniu, wszystkie prognozy wskazują  

na to, że będzie to miesiąc bardzo przychylny takim pracom, więc powiedział,  

że w momencie, kiedy nie będzie miał tej zmiany, to z pewnym innym robotami stanie, a jest 

to ważne, żeby te roboty też kontynuować w takim tempie, jak są w tej chwili, bo też gdzieś 

później goni nas ostateczny termin zakończenia tej inwestycji. Czyli tutaj jest też potrzeba 

właśnie taka, żebyśmy ten limit tych wydatków na rok 2024 zmienili. No i stąd właśnie ten 

projekt, który tutaj przedstawiamy. Oczywiście, proszę Państwa też przy okazji niejako tych 

zmian takich najbardziej istotnych, też jeszcze wprowadzamy jakieś dodatkowe dochody, jeśli 

chodzi o Seniora Plus, czy dochodów Urzędu Miasta, ale to jest jakby, korzystając z okazji, że 

ta sesja się dzisiaj odbywa. Ale najbardziej są właśnie istotne te rzeczy, o których tutaj 

mówiłem. Dlatego jeszcze raz przepraszam za ten tryb. Liczymy bardzo na Państwa 

przychylność. Bardzo prosimy Państwa o podjęcie tych uchwał. Tak, jak właśnie 

powiedziałem z punktu widzenia prawidłowej realizacji tych zadań są niezbędne.  

Wiceprezydent Miasta Stanisław Kubeł: Może wyjaśnię, po co jest ta rezerwa celowa  

w dziale kultura. Otóż w jakimś sensie wykrakałem tą sesję, bo mówiłem, że będą kolejne 

nadzwyczajne, aczkolwiek ja bym nie wykluczał jeszcze kolejnych nadzwyczajnych, jeśli 

będą takie potrzeby. Z czego to wynika? Otóż z dwóch powodów. Po pierwsze został 

ogłoszony nabór w Regionalnym Programie Operacyjnym Mazowsze na działaniu 5,7 rozwój 

infrastruktury do prowadzenia działalności kulturalnej, ważnej dla edukacji i aktywności 

kulturalnej. Teraz tak. W naborze może uczestniczyć jedna jednostka, ale może uczestniczyć 

z filią. W związku z tym, wybór padłby tutaj na OCK i Oczko. Można złożyć wniosek  

do 7 500 000 środków można pozyskać na działania wewnątrz budynku, sprawdzające 

funkcjonowanie placówki poprawiającej, jakość usług, dostępność także dla osób 

niepełnosprawnych. Do wykorzystania jest także winda w Oczku i inne rzeczy, które można 

tutaj spokojnie w tej kwocie zmieścić. Jeśli chodzi o inne działanie, to również w Krajowym 

Planie Odbudowy został ogłoszony nabór i tutaj ciekawostka bez udziału wkładu własnego  

o ile w RPO w Regionalnym Programie Operacyjnym ten udział własny jest określony. Został 

opisany, czy trwa jeszcze opis potrzeb jednostek, czyli identyfikacja potrzeb. Natomiast 

środki są potrzebne na sporządzenie kosztorysów poszczególnych działań, a także potrzebne 

są na studium wykonalności, bo one jest potrzebne odrębnie dla biblioteki, OCK i Oczka na 

poszczególne nabory. W związku z tym trzeba będzie te dokumenty, inaczej mówiąc 

zamówić i za nie zapłacić. Termin w przypadku Regionalnego Programu Operacyjnego jest 

do 25 września 2024, czyli wcale nie taki długi, żeby te dokumenty sporządzić i sporządzić 

wnioski. Natomiast, jeśli chodzi o termomodernizację w Krajowym Planie Odbudowy,  

to będzie Ministerstwo Kultury oceniało wnioski tu jest nabór ciągły, ale do wyczerpania 

lokacji, czyli też lepiej złożyć je wcześniej, żeby po prostu nie było tak, że my złożymy 

wniosek, ale już będzie po terminie. Także myślę, że z tych powodów warto zwołać  

tą dzisiejszą sesję. Chociażby nawet z samych spraw związanych z możliwością złożenia 

wniosków w kulturze, bo to jest taka trochę historyczna szansa. Otworzyło się okienko  

na możliwość zdobycia dużych środków na wszystkie placówki kultury na terenie Miasta 

Ostrołęki.  

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tych dwóch 

punktach. 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Stanisław Szatanek: Chciałem dopytać Pana 

Wiceprezydenta czy te wnioski można składać tylko na termomodernizację? 

Wiceprezydent Miasta Stanisław Kubeł: Drzwi wejściowe i elewacje i docieplenia stropu, 

docieplenia ścian, umieszczenie własnych źródeł wytwarzania energii typu fotowoltaika, czy 

różne działania. Tutaj nie ogranicza się tych działań w żaden sposób. Natomiast nie można  

na przykład wyposażenia hali widowiskowej, ale to kierujemy do środków Ministra Kultury 
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wtedy, a te działania w Oczku i OCK kierujemy na Regionalny Program Operacyjny, czyli 

inaczej rozdzielamy to, co nie mieści się w termomodernizacji, bo to są najkorzystniejsze 

warunki zamieszczamy po prostu w innych działaniach i w ten sposób po prostu jesteśmy  

w stanie objąć całość budynku także łącznie z wyposażeniem i poprawą funkcjonowania 

wewnątrz.  

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki - poddał pod głosowanie projekt uchwały 

Rady Miasta Ostrołęki zmieniającej uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na 

lata 2024 – 2042 

Głosowanie: 

Za – 19 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

Uchwała została podjęta. 

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki - poddał pod głosowanie projekt uchwały 

Rady Miasta Ostrołęki zmieniającej uchwałę w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2024 

rok 

Głosowanie: 

Za – 19 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

Uchwała została podjęta. 

 

6. Zakończenie obrad X sesji Rady Miasta Ostrołęki. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – zakończył obrady X Sesji Rady Miasta 

Ostrołęki.  

Sesja trwała od godz. 16.00 do godz. 16.20. 

 

 

Protokołowała: 

Ewelina Piechocka 

                                                                                                         Przewodniczył: 

Przewodniczący Rady Miasta                       

Ostrołęki 

 

Wojciech Zarzycki 
 


